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Komplikovaná stavba už skončila
Jihlava/Příseka (kid) • V srpnu 
už řidiči z Jihlavy do Příseky po-
jedou po zbrusu nové silnici. Bě-
hem červencových prací nic ne-
nasvědčovalo tomu, že by doda-
vatel nestihnul předání stavby na 
konci měsíce. 
Také odbočení na Puklice dosta-

ne novou tvář a rekonstrukcí pro-
jde i část silnice až do Příseky. 
Poslední červenec byl vážným 

termínem. Stavbu totiž kraj fi-
nancoval z evropské dotace ve 
výši asi 150 milionů korun a zdr-
žení by znamenalo, že z Bruse-
lu žádné peníze nepřijdou. Do-
davatel přitom původně slíbil, že 
silnici dokončí už do loňského 
podzimu. To se ale nestalo a fir-
ma dokonce v pracích nepokra-
čovala ani během extrémně mír-
né zimy, kdy na Vysočině běžně 
na stavbách práce probíhaly. Kra-
ji na jaře došla trpělivost a veřej-
ně dal najevo, že další průtahy už 
trpět nebude. Harmonogram pra-
cí, který s dodavatelem dohod-
nul, zveřejnil na svých webových 
stránkách a každý tak mohl po-
stup firmy kontrolovat. Kvalitu 
prací testoval v odborných labo-
ratořích a představitelé kraje by-
li na stavbě doslova každý den. 
Snímek z druhé poloviny červen-
ce zachytil přípravy povrchu na 
vodorovné značení.
 Foto: Luboš Pavlíček

Plán rozvoje zdravotnictví je na světě

Analýzu stavu a vývoje zdra-
votnictví a pěti nemocnic v kraji 
zpracovával odbor zdravotnictví 
ve spolupráci se specializovanou 
firmou několik měsíců. „Přesně-
ji řečeno, několik měsíců vznikal 
samotný výstup. Sběr dat probí-
hal několik let,“ řekl Jiří Běhou-

nek s tím, že právě díky dlouho-
dobé práci je nyní přesně vidět, 
jak se zdravotnictví v kraji vyvíjí. 
„Sledujeme například počty paci-
entů, lůžek či ambulantních výko-
nů a zejména časové řady tako-
vých čísel. Díky tomu lze odvo-
dit i trendy vývoje do budoucna,“ 

popsal Běhounek základní náplň 
analýzy. 
K materiálu se mají vyjádřit 

zdravotní pojišťovny a zabývat se 
jím poté definitivně bude krajské 
zastupitelstvo. „Jde o velmi cen-
ný dokument. Může nám ukázat 
potřeby většiny zdravotnických 
zařízení z hlediska investic, per-
sonálního vybavení, nákupu pří-
strojů a podobně. Přitom je ne-
závislý na subjektivním pohledu 
jakéhokoliv politické uskupení,“ 
prohlásil Běhounek a na adresu 
pojišťoven dodal: „Pokud nebu-
de z jejich strany řečeno, jakým 
způsobem budou především ne-
mocniční provozy hrazeny, nemá 

samozřejmě smysl nic plánovat 
a zejména měnit.“
Koncepční plány rozvoje zdra-

votnictví zpracovávají prakticky 
všechny české kraje. Stát předal 
do jejich správy nemocnice a kra-
je se musí vypořádat s jejich pro-
vozem a financováním. Nemocni-
ce přitom povětšinou dostaly těž-
ce zadlužené. „Na Vysočině je pět 
krajských nemocnic, z nichž žádná 
není zásadně jiná, než ty ostatní. Je 
společnou vůlí všech, aby poskyto-
valy tu nejlepší péči s tím, že vel-
mi specializované výkony pak mu-
sí na základě smluvních vztahů po-
skytovat spíše nadregionální pra-
coviště,“ uzavřel Jiří Běhounek.

Vysočina • Krajští zastupitelé mají před sebou 
velmi propracovaný plán rozvoje krajského 
zdravotnictví. Chtějí, aby se k němu vyjádřily 
i zdravotní pojišťovny. To se stane zřejmě na 
podzim. Pro měsíčník Kraj Vysočina to uvedl 
předseda krajské zdravotní komise a člen 
zastupitelstva Jiří Běhounek (ČSSD).

KRÁTCE

Autobusů jezdí víc
Jihlava (kid) • Zaměstnanci podni-
ků v průmyslové zóně Střítež u Jih-
lavy mohou od července využít 18 
pravidelných autobusových spojů. 
Kraj tak splnil svůj nedávný slib 
z jednání s tamními zaměstnava-
teli. Dohodnul se se společnostmi 
Jipocar a Automotive Lighting na 
společném financování a rozvíjející 
se průmyslová zóna dnes tak může 
posílenou osobní dopravu využívat.

Přírodě pomůže Brusel
Vysočina (kid) • Na údržbu chrá-
něných území evropského význa-
mu Natura 2000 by kraj mohl zís-
kat dotace z Bruselu. Krajský odbor 

životního prostředí teď ve výběro-
vém řízení hledá zpracovatele pro-
jektových žádostí. Na Vysočině jde 
o 56 lokalit. Jde o místa, kde se do-
chovaly původní porosty, či zde ži-
jí a rostou velmi vzácní živočicho-
vě a rostliny. Seznam takových čes-
kých lokalit nyní Evropská komi-
se projednává a po jeho schválení 
v nich kraje musí vyhlásit do šesti 
let zvláště chráněná území.

Dodavatel pod kontrolou Dodavatel pod kontrolou 
splnil své slibysplnil své sliby

Spolupráce s Rakouskem trvá

Vysočina/Dolní Rakousko (kid) • Přípravy Dolno-
rakouské zemské výstavy, jejíž část bude poprvé pro-
bíhat i a Vysočině. To je hlavní aktualizace pracov-
ního programu spolupráce, který podepsali hejtman 
Vysočiny Miloš Vystrčil s dolnorakouským zem-
ským hejtmanem Erwinem Pröllem.
Zemská výstava se představí obyvatelům i návštěv-

níkům našeho kraje. Její část bude probíhat v Telči 
a kraj Vysočina je jedním ze spolupořádajících part-
nerů. Dalším konkrétním bodem spolupráce obou 
krajů je i dlouhodobá snaha o obnovení železničního 
spojení přes česko-rakouský přechod Slavonie-Fra-
teres. Pro posun v naplnění tohoto společného cíle je 
klíčové rozhodnutí rakouského ministerstva dopravy 

a rakouských drah o financování stavebních prací. 
„Pokud dojde k fixaci termínu a organizace Dolno-
rakouské zemské výstavy, pak spolková země Dol-
ní Rakousko může uvažovat o předfinancování pro-
jektu znovuzprovoznění železničního přechodu, což 
však předpokládá rychlé jasné rozhodnutí místního 
ministerstva dopravy,“ informoval Erwin Pröll. Dol-
norakouská zemská výstava bude také velkou příle-
žitostí k navázání užší spolupráce mezi rakouskými 
a českými historiky a pracovníky muzeí. 
Pracovní program byl také rozšířen o oblasti infor-

mačních technologií, ochrany před katastrofami a zá-
chranné služby, územního plánování a rozvoje regio-
nů, obnovy vesnic a měst a regionální politiky EU.

Na snímku hejtmani Jižních Čech, Dolního Rakouska, Jižní Moravy a Vysočiny Jan Zahradník, Ervin Pröll, Stanislav Ju-
ránek a Miloš Vystrčil při podpisu dohody. Foto: archiv kraje

Vysočinu navštíví prezident

Cesta prezidenta republiky po 
Vysočině se uskuteční od 11. do 
13. září. Program návštěvy se při-
pravuje ve spolupráci s prezident-

skou kanceláří tak, aby se dostalo 
na místa našeho kraje, která čes-
ký prezident při minulé návště-
vě před více než třemi roky nena-

vštívil. „Je velmi obtížné vybrat 
místa našeho kraje, ve kterých se 
pan prezident zastaví. Aby se do-
stalo na všechny. musel by pan 
prezident věnovat Vysočině tři 
měsíce a ne tři dny, ale chápeme, 
že to není možné. Máme co uká-
zat a na návštěvu se moc těšíme,“ 
uvedl hejtman Vystrčil. 
Václav Klaus navštíví Vysoči-

nu ve funkci prezidenta podru-
hé. Jeho první cesta se uskutečni-
la v květnu 2004.

Vysočina (jis) • V první polovině září přivítá 
Vysočina prezidenta České republiky Václava 
Klause. Při třídenní cestě po Vysočině jej bude 
doprovázet hejtman Miloš Vystrčil (ODS). 
Prezident s manželkou se setká s občany v asi 
desítce měst a obcí našeho kraje.
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Návštěva velvyslance
Jihlava (kid) • Spolupráce mezi 
českými a tuniskými regiony, kon-
takt jihlavské vysoké školy s obdob-
nou v Tunisu a africký film na jih-
lavském festivalu dokumentů. I ta-
ková témata probíral s hejtmanem 

Vysočiny Milošem Vystrčilem (ODS) 
při své návštěvě velvyslanec Tunis-
ké republiky Radhouane Larif. Kro-
mě hejtmana se velvyslanec sešel 
i s jihlavským primátorem Jarosla-
vem Vymazalem (ODS) a krátce na-
vštívil Telč.

Kardiocentrum otevře
Jihlava (kid) • Do září budou mít 
lidé s onemocněním srdce k dispo-
zici kardiocentrum jihlavské nemoc-
nice. Přispěje k tomu 20 milionů ko-
run, které kraj přidá na jeho vybu-
dování. 
Kardiocentrum buduje soukromá 
společnost z Jižních Čech. Po ote-
vření bude kardiocentrum přístupné 
z celého kraje do 30 minut. To zna-
mená, že lidé s akutními srdečními 
příhodami se do rukou odborníků 
dostanou daleko dříve, než dosud.

Větší nezávislost krajům
Vysočina/Lipno (kid) • Kraje chtě-
jí více peněz z vybraných daní. Nao-
pak odmítají účelové dotace od stá-
tu. Tedy peníze, které jim stát sice 
dá, ale nadiktuje jim, za co je ma-
jí utratit. V praxi by to celé zname-
nalo větší ekonomickou samostat-
nost regionů. 
Podle představ Asociace krajů by 
všechny výdaje samospráv, tedy kra-
jů a obcí, byly z daňových výnosů fi-
nancovány. Výjimkou by byly pouze 
úkony státní správy, které vykonáva-
jí pro stát (příkladem jsou třeba sta-
vební úřady). Ty by stát objednával 
jako dosud a dotacemi hradil. Re-
giony proto žádají vládu o zřízení 
mezirezortní komise, která by nove-
lu zákona o rozpočtovém určení da-
ní připravila.


